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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2013-12-18, § 10 

 

   
 

 Tid Onsdagen den 18 december 2013 kl 17.00 – 18.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Onsdagen den 18 december 2013 

  

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Katarina Luhr (MP) vice ordföranden  

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M) §§ 1-18, 20-21  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)   

Mats E. P. Lindqvist (MP)   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) § för Per Ola Bosson (M) § 19 

Fredrik Canerstam (S) Åsa Wester (S) 

Måns Lönnroth (S) för vakans (S) 

Charles Berkow (MP) för Stellan F. Hamrin (V) 

 
Ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-18, 20-21  

Eva Runvald (M) §§ 4-21  

Viktor Strååt (M)   

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)     

Clara Lindgren (MP)   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Håkan Andersson, Jörgen 

Bengtsson, Arne Jamtrot, Gustaf Landahl, Ulf Mohlander, Daniel Selin, 

Kristofer Stjernqvist, Emily Tjäder, Malin Täppefur och Pia Winbladh 

Högfors samt personalföreträdaren Luis Lopez och 

borgarrådssekreteraren Albin Ring. 
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 § 10 
Stadens policy för Stockholms fritidsbåtliv 
Remiss från kommunstyrelsen, dnr 328-1628/2013 
Dnr 2013-14928 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

 remissen med de synpunkter som anförs i förvaltningens 

 tjänsteutlåtande.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

 paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 november 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), 

 Karin Karlsbro (FP) och vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. 

 (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Mikael Magnusson m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar 

 enligt följande:  

 

Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut och i 

övrigt anföra följande: 

 

I stora delar är vi positiva till föreslagen policy. Fritidsbåtarna 

har en naturlig plats i en stad som Stockholm. Det är viktigt 

att slå fast att båtklubbar även fortsättningsvis ska få finnas 

också i innerstaden, som exempelvis efter Årstaviken. 

 

För att båtklubbarna ska klara genomföra nödvändiga 

miljöinvesteringar bör kontraktslängden för hamnarna och 

uppläggningsplatserna, snarare vara 20-25 år än föreslagna 

10-15 år. Arrendenivån ska vara tydligt kopplat till vilka 

miljöåtgärder klubbarna genomför. Klubbar som ser till att 

medlemmarna inte använder giftiga bottenfärger och 

miljöinventerar ska få sänkt arrende. Miljöförvaltningens 

tillsyn får här en stor betydelse när staden ska bedöma 

klubbarnas miljöambitioner.  

 

När det gäller uppställningsplatser bör det framgå att de totalt 

sett inte ska minska inom staden. Nuvarande förlag om antalet 
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uppställningsplatser är allt för luddiga. Överlag är det en bra 

idé att uppställningsplatserna har andra användningsområden 

under sommaren som tex enklare campingplatser. Vi är dock 

tveksam till möjligheten att skapa badplatser pga risk för höga 

miljögifter.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Per 

Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och 

vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP). 

 
Reservation 

Mikael Magnusson m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag till beslut.  

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. 

(MP) enligt följande:  

 

Vi ställer oss positiva till förvaltningens förslag till beslut 

som vi tycker är mycket bra och genomtänkt. I tillägg vill vi 

särskilt framföra ytterligare ett antal synpunkter rörande 

utnyttjande av uppställningsplatser, gästhamnar och 

miljöaspekter.  

 

Den utbredda närhet till vatten som Stockholm erbjuder är 

unik och bör utnyttjas i så hög grad som det är möjligt. Som 

beskrivs i ärendet är båtplatser ett uppskattat inslag i 

stadsbilden även om det tar vissa ytor i anspråk och i viss mån 

avskärmar promenadstråk från vattenlinjen. Det är därför 

viktigt att se till att uppställningsytorna kan utnyttjas på ett 

effektivt och kreativt sätt under de månader som båtarna 

ligger i vattnet. Det är också under dessa månader som flest 

stockholmare och turister är i rörelse på dessa platser så 

möjlighet till kombinerat och växelvis utnyttjande borde vara 

möjligt. Vi skulle gärna se tillfälliga platser för stadsodling i 

pallkragar eller utomhusbio på dessa ytor men uppmuntrar 

även att det anordnas någon form av tipsforum för 

allmänheten så att alla har chans att inkomma med förslag. 

 

Vad gäller utökat antal gästhamnsplatser så är vi mycket 

positiva eftersom det kan medföra flertalet positiva effekter. 

Dels kan administrationen bidra till fler sommarjobb för unga 

stockholmare och dels kan de som hyr båtplatserna permanent 

gynnas ekonomiskt tack vare ökade intäkter från 

gästhamnsverksamheten. Detta är ett viktigt steg för ökad 

tillgänglighet i Stockholms skärgård. Det är dock viktigt att 

såväl gästhamnar som ökat utnyttjande av 
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uppställningsplatser matchas med bra tillgång till infrastruktur 

och toaletter.  

 

Slutligen vill vi kort framföra några synpunkter rörande 

avtalen mellan båtklubbarna och staden. Vi håller med att 

arrendeavtalen bör tecknas för en så lång tidsperiod att 

arrendatorn anser det motiverat att göra de investeringar som 

krävs för att hamnverksamhetens miljöpåverkan ska minska. I 

tillägg anser vi att staden bör kunna ställa krav på att 

klubbens medlemmar, alltså båtägarna, inte använder 

miljöfarlig bottenfärg. Vi anser även att staden bör upprätta 

en saneringsfond för sanering av de förorenade områden som 

finns vid eller i anslutning till många av Stockholms 

småbåtshamnar. Krav på att bidra till fonden ska kunna ställas 

i samband med arrendeavtalens tecknade. Fondens upplägg 

skulle kunna likna den lyckosamma saneringsfond som 

upprättades av bensinförsäljarna under 1990-talet 

(SPIMFAB). Ett möjligt alternativ eller komplement är att 

man i arrendeavtalen ställer krav på tecknande av en 

försäkring för att täcka kostnader förknippade med sanering 

av framtida skador. Staden bör även ge information och stöd 

till båtklubbarna för inrättande av latrintankstömning och 

spolplattor samt upprätthålla en tät dialog med båtklubbarna 

angående miljörelaterade problem i syfte att öka kunskapen 

och förståelsen för dessa frågor. Vi anser i övrigt att 

kostnaderna för installation av spolplattor och 

latrintankstömning kan samfinansieras mellan staden och 

båtklubbarna genom exempelvis höjda arrendeavgifter om 

staden bistår med inrättandet av denna utrustning. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Kristofer Stjernqvist 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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